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Zápis z 7. jednání Poradního sboru 
předsedkyně Vládního výboru pro koordinace boje s korupcí 

konaného dne 23. dubna 2012 
 

Přítomni  
Mgr. Karolína Peake - místopředsedkyně vlády ČR, Ing. Robert Vacek - Úřad vlády ČR, 
Mgr. Eva Kyzourová – Úřad vlády ČR, Ing. Veronika Šebková – Úřad vlády ČR, Pavel 
Kotrba – Úřad vlády ČR, JUDr. Jan Horník – Úřad vlády ČR, JUDr. Milan Cícer – 
Ministerstvo financí, David Ondráčka, M.A. – Transparency International ČR, o.p.s.,  
Ing. Štěpán Rattay – Oživení o.s., Ladislav Jakl – Kancelář prezidenta republiky, Ing. Mgr. 
Oldřich Kužílek – Otevřená společnost o.p.s., pplk. Mgr. Zbyněk Bureš – GIBS, Mgr. Jiří 
Knitl – Nadace Open Society Fund Praha, plk. JUDr. František Vavera, Ph.D. - Generálního 
ředitelství HZS ČR, Mgr. Jan Farský – TOP 09-S, Mgr. et Bc. Jan Bartoníčka – TOP 09-S,  

 
Program  

 

1. Zprávy z jednání Vládního výboru konaného ve dne 28. března 2012   

2. Návrh zákona o veřejném dohledu nad hospodařením politických stran 
a politických hnutí a o změně některých dalších zákonů 

3. Analýza whistleblowingu a ochrany oznamovatelů 

4. Zpráva o provozu protikorupční linky 199 

5. Informace o možnosti zřízení centrálního registru smluv  

6. Různé 

� plnění úkolu 2.3 Strategie  

� konference 31. května 2012 

� analýza soudních rozhodnutí vydaných v letech 2007 až 2009 ve věcech 
úplatkářských trestných činů  

 

 



Průběh jednání 

K. Peake přivítala členy Poradního sboru a pana poslance Mgr. Jana Farského, kterého 
vyzvala k představení jeho návrhu na zřízení centrálního registru smluv (dále jen „CRS“).  
 

1. Informace o možnosti zřízení centrálního registru smluv  

� J. Farský představil svůj návrh týkající se CRS. Všechny smlouvy uzavřené 
veřejnou správou na všech úrovních budou veřejné. Umožní to sledovat, s kým 
jsou smlouvy nejčastěji uzavírány, za jakých podmínek a především za jakou cenu. 
Snahou je navázat na novelu zákona o veřejných zakázkách. Informoval 
o rozeslání návrhu zákona neziskovým organizacím a  že je aktuálně vypracovává 
na finální verze návrhu zákona, který by mohl být účinný od 1.1.2013. 
Odhadovaný náklad na CRS by neměl překročit částku milion korun.  

� K. Peake s návrhem zřízení CRS souhlasí a ráda by návrh předložila na jednání 
vlády. Oznámila, že se touto problematikou zabývá také poslankyně Lenka 
Andrýsová a bylo by dobré společně koordinovat jednotlivé kroky.  

� Vedla se diskuze, kdo by měl registr vést? Jako nejlepší varianta se jeví Úřad 
vlády ČR, která se již osvědčila na Slovensku. Byl by veden jeden centrální 
registr. Další možná varianta je vést CRS na portálu veřejné správy.  

� J. Farský upozornil na nepřehlednost webových serverů státní správy.  

� D. Ondráčka souhlasí s návrhem a Transparency International - ČR návrh 
podporuje.  

� Z. Bureš vidí CRS jako jednoznačně pozitivní nástroj i pro orgány činné v trestním 
řízení, které budou moci do registru nahlížet, aniž by musely žádat prověřovaný 
subjekt.  

� O. Kužílek návrh také podporuje.  

� Závěr:  Poradní sbor návrh na zřízení centrálního registru smluv podporuje. 

 

2. Zprávy z jednání Vládního výboru konaných ve dnech 28. března 2012 

� K. Peake informovala o jednání Vládního výboru (viz záznam z 5. jednání 
Vládního výboru). 

3. Návrh zákona o veřejném dohledu nad hospodařením politických stran 
a politických hnutí a o změně některých dalších zákonů 

� Vedla se diskuze nad připomínkami k návrhu zákona, které zaslala Otevřená spol. 
o.p.s., OVL, RIA a SKK.  

� Návrh připomínek bude dne 23. 4. 2012 rozeslán členům PS k poslední revizi 
s termínem do 25.4.2012 a poté budou připomínky dne 26.4.2012 vloženy do 
eKLEPu . 



 

4. Analýza whistleblowingu a ochrany oznamovatelů 

� E. Kyzourová požádala členy PS o připomínky k analýze. Z analýzy vzešly tři 
možné varianty. Právní úprava by měla ukotvit předpoklady, podmínky a postup 
při poskytování ochrany 1. fyzické osobě, která oznámí protiprávní jednání nebo 
2. fyzické osobě, která oznámí trestněprávní jednání nebo 3. poskytování 
ochrany zaměstnanci, který oznámí trestněprávní jednání a podstatnou měrou 
dopomůže k objasnění tohoto jednání nebo zjištění pachatele anebo jeho 
usvědčení. 

5. Zpráva o provozu protikorup ční linky 199 

� Š. Rattay a D. Ondráčka nesouhlasí se zrušením protikorupční linky 199 
Ministerstvem vnitra. Dle jejich slov není protikorupční linka neefektivní a má 
svůj význam. Je to jediný externí nástroj pro oznamovatele.  

� K. Peake oznámila, že zažádá, aby byl tento bod projednán na jednání vlády dne 
25.4.2012. 

6. Různé 

� J. Horník upozornil na Informaci o stavu a způsobu plnění úkolů obsažených 
ve Strategii vlády v boji proti korupci na období let 2011 a 2012 za období 
4. čtvrtletí 2011 a 1. čtvrtletí 2012 a Aktualizaci Strategie – květen 2012, která 
byla rozeslána eMailem a bude do 5.5.2012 předložena vládě k projednání. Dále 
informoval o pracích na nové strategii, které by měly začít začátkem července.  
Informoval o konferenci konané 31. května 2012 – Korupce a protikorupční 
politika v ČR.  

� Termín dalšího jednání Poradního sboru bude alespoň týden předem zaslán 
eMailem.  

 

 

 

V Praze dne 25. dubna 2012 

Zapsala: Ing. Veronika Šebková 

Schválil: Ing. Robert Vacek, v. r. 


